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P r o t o k ó ł  Nr XVII/2025 

                                             z Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski 

                                                        z dnia 27 marca  2025 r. 

 

 

Ad 1. 

Otwarcie sesji. 

 Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta.  

 

  Obrady rozpoczęto o godz. 16oo. 

 

Rada Miasta Radzyń Podlaski podjęła uchwały: 

1. Uchwała Nr XVII/87/2025 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Rozwoju Miasta Radzyń Podlaski do roku 2040 oraz określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

2. Uchwała Nr XVII/88/2025 – w sprawie przyjęcia od Gminy Borki realizacji zadania w 

zakresie udzielania mieszkańcom Gminy Borki schronienia w Schronisku dla osób 

bezdomnych. 

3. Uchwała Nr XVII/89/2025 – w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

4. Uchwała Nr XVII/90/2025 – w sprawie rozpatrzenia petycji. 

5. Uchwała Nr XVII/91/2025  - w sprawie ustanowienia regulaminu i sposobu realizacji 

Budżetu Obywateli Radzynia. 

 

XVII Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski IX kadencji otworzył Przewodniczący Rady – 

Mariusz Szczygieł. 

 

Ad 2. 

Sprawy organizacyjne. 

     

 2.a  stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w obradach sesji uczestniczy 15 

Radnych, co stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

 

 2.b ustalenie porządku obrad. 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Szanowni Państwo, chciałbym wprowadzić jedną poprawkę, a mianowicie proszę o usunięcie 

z porządku obrad pod punktu F druk numer 93 na 17 na 2025 w sprawie nadania statutu 

Radzyńskiemu Ośrodkowi Kultury. Wycofuję ten projekt uchwały, gdyż należy nad nim jeszcze 

odrobinę popracować i zgłosimy go do programu następnego posiedzenia Rady Miasta.” 

 

 

 

  



3 
 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Kto z Państwa Radnych jest za zmianą porządku obrad?” 

 

Wynik głosowania : za -  15 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta jednogłośnie zagłosowała za zmianą porządku obrad. 

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek po zmianach: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie quorum; 

b) ustalenie porządku obrad; 

c) przyjęcie protokołów: XIV Sesji Rady Miasta z dnia 24 stycznia 2025 r., XV Nadzwyczajnej 

Sesji Rady Miasta z dnia 5 lutego 2025 r. oraz XVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 5 

marca 2025 r. 

3. Wolne wnioski i informacje. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

6. Sprawozdanie z pracy Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2024 r. 

7. Podjęcie uchwał: 

a) Druk Nr 88/XVII/2025 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Miasta 

Radzyń Podlaski do roku 2040 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

b) Druk Nr 89/XVII/2025 - w sprawie przyjęcia od Gminy Borki realizacji zadania w zakresie 

udzielania mieszkańcom Gminy Borki schronienia w Schronisku dla osób bezdomnych. 

c) Druk Nr 90/XVII/2025 - w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

d) Druk Nr 91/XVII/2025 - w sprawie rozpatrzenia petycji. 

e) Druk Nr 92/XVII/2025 - w sprawie ustanowienia regulaminu i sposobu realizacji Budżetu 

Obywateli Radzynia. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

c) przyjęcie protokołów: XIV Sesji Rady Miasta z dnia 24 stycznia 2025 r., XV 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 5 lutego 2025 r. oraz XVI Nadzwyczajnej Sesji 

Rady Miasta z dnia 5 marca 2025 r. 

 

Przewodniczący Rady –  Mariusz Szczygieł 

„Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem Protokołów z Sesji Rady Miasta? 

 

Wynik głosowania : za -  15 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta jednogłośnie zatwierdzała protokół. 

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 
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Ad 3.  

Wolne wnioski i informacje. 

 

Brak wolnych wniosków.  

Ad 4.  

Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

 

Burmistrz Miasta – Jakub Jakubowski 

„Szanowni Państwo.  

Ostatnia sesja Rady Miasta miała miejsce z końcówką stycznia.  W związku z tym tych 

informacji, które chciałbym Państwu przedstawić jest sporo. Jak zwykle mam je przygotowane 

w taki sposób, aby omówić to wszystko syntetycznie. Na początek remonty, prace inwestycyjne 

w mieście. Przystąpiliśmy do działań na drodze Zbulitowskiej, na ulicy Zbulitowskiej od ulicy 

Wisznickiej do granic miasta. Tam w tej chwili są już utwardzone pobocza. Na wniosek 

wykonawcy dokonaliśmy drobnej zmiany, która wynika z prowadzonych robót i w tej chwili 

jesteśmy w oczekiwaniu na działania związane z nawierzchnią tej jezdni. Prace trwają również 

w drugiej połowie ulicy Partyzantów. Rozpoczęły się końcowe prace przy ulicy Armii 

Krajowej. Przed nami wciąż prace przy ulicy Lisowskiego. Oczekujemy na rozpoczęcie prac 

przez wykonawcę na ulicy Warszawskiej i części ulicy Chomiczewskiego, bo to ta część będzie 

realizowana w 2025 roku. Nie wziąłem ze sobą, tu teraz sobie przypomniałem, tabliczki, którą 

wczoraj przywiozłem z Urzędu Wojewódzkiego, bo drugi punkt to informacja o tym, że 

otrzymaliśmy jako Miasto Radzyń Podlaski dotację z Funduszy Wojewody Lubelskiego na 

modernizację ulicy Chmielowskiego. Dotacja ta wynosi 211 tysięcy złotych. Jest to 50 procent 

finansowania modernizacji ulicy Chomiczewskiego. Będzie to odcinek od ulicy Boboli do ulicy 

Zabielskiej. Jesteśmy też w trakcie, a właściwie finalizujemy prace modernizacyjne na Orliku 

przy Szkole Podstawowej nr 2. Trwają prace związane  z modernizacją oświetlenia od Zalewu, 

przy ścieżce rowerowej od Zalewu do ulicy Leśnej. W ramach tego zadania będzie również 

zrealizowane oświetlenie przy ulicy Krysińskiego w tym odcinku przylegającym do Zalewu  

i to też będzie się działo w najbliższych dniach. Chciałbym poinformować, że w ostatnich 

tygodniach uzyskaliśmy jako miasto kilka grantów, poza tym grantem na ulicę 

Chmielowskiego, również grant na utworzenie klubu Senior Plus, to w ramach funduszy 

Urzędu Wojewódzkiego, czyli wojewody lubelskiego, a także drobny grant 30 tysięcy złotych 

z programu In Post Green City na zazielenienie terenów przy ulicy Sitkowskiego. Do tego 

chciałbym poinformować o szeregu grantów w naszych jednostkach podległych lub na ich 

rzecz. Przedsiębiorstwo energetyki cieplnej uzyskało grant w wysokości 671 tys. zł na 

modernizację sieci ciepłowniczej. W Miejskiej Bibliotece Publicznej uzyskano dwa granty 

łącznie na kwotę 80 tys. zł. Pierwszy to program Partnerstwo dla Książki a drugi to Program 

Wydarzenia Artystyczne dla dzieci i młodzieży. Pewnie i pani dyrektor opowie o tym w dwóch 

słowach, więc ja się nie będę dłużej na ten temat rozwijał, a wymienię kolejne granty, dlatego 

że w Radzyńskim Ośrodku Kultury udało się uzyskać dofinansowanie w ramach Narodowego 

Centrum Kultury i programu Dom Kultury Plus w wysokości 10 tysięcy złotych na napisanie 

diagnozy i strategii działania Ośrodka Kultury, tak aby przyciągał on jeszcze więcej 

beneficjentów swoich działań. Chciałbym też docenić i wskazać na grant, który Stowarzyszenie 
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Radzyń Moje Miasto zdobyło na rzecz Radzyńskiego Klubu Orlęta. Jest to grant z Narodowego 

Instytutu Wolności w wysokości 300 tys. zł. Projekt pokolenie nowego wieku będzie miał na 

celu zaopiekowanie akademiami kierującymi swoje działania do młodzieży i przygotowaniem 

programu strategicznego, strategii rozwoju klubu Orlęta. Do tego w ostatnim czasie 

rozstrzygnęliśmy dwa konkursy, czyli teraz będą granty, które my jako miasto udzielamy 

naszym podmiotom. Dwa konkursy kierowane do organizacji pozarządowych na terenie miasta 

i tak 14 lutego ogłosiliśmy w jaki sposób rozdysponowała komisja 263 tys. zł.  

A dziś podpisałem informację rozstrzygnięcie konkursu na pozostałe 242 tysiące, bo 

prowadzony był drugi nabór. Łącznie 505 tysięcy złotych zarówno ze środków na kulturę, na 

sport, na integrację, czyli działania o charakterze integracji społecznej, jak też na działania  

z zakresu profilaktyki uzależnień. Tych 505 tysięcy to suma wszystkich tych dotacji, jakich 

udzieliliśmy. Słowem krótkiego komentarza. Decyzje, które zapadły miały na celu uzyskanie 

kompromisu, który zawsze rodzi poczucie, że wszyscy są niezadowoleni, bo każdy chciałby 

dostać więcej. Oczekiwania naszych organizacji to nie było 500 tysięcy, to było blisko milion 

złotych. Więc trzeba było ten kompromis wypracować tak, aby jak najwięcej osób, 

mieszkańców naszego miasta mogło poprzez te dotacje realizować działania do kolejnych 

mieszkańców miasta, żeby ten impact, ten spread, to rozprzestrzenianie się naszych celów  

i działań, które mają te cele wypełniać, było jak najlepsze. Będziemy dziś, więc może nie 

powinienem wyprzedzać, ale powiem, to głosować uchwałę dotyczącą budżetu obywatelskiego 

i to będzie kolejny sposób dla organizacji naszych mieszkańców, grup nieformalnych na 

pozyskanie środków, na działania w ich okolicach. Do tego w najbliższym czasie jedna  

z naszych radzyńskich firm, dr Gerard, ogłaszać będzie konkurs dotacyjny dla trzeciego 

sektora. I w najbliższym czasie będzie też szkolenie, ponieważ otwarto już nabór w programie 

Aktywne Lubelskie Lokalnie, w ramach którego organizacje z naszego miasta mogą ubiegać 

się o dotacje od 3 do 6 tysięcy złotych i 1 kwietnia o godzinie 16 w siedzibie lokalnej grupy 

działania Zapiecek przy ul. Ostrowieckiej 17 na 21, pan Krzysztof Jakubowski, zbieżność 

nazwisk, z Federacji Lubelskich Organizacji Pozarządowych będzie prowadził szkolenie dla 

wszystkich zainteresowanych naborem w programie Aktywne Lubelskie Lokalnie. Zachęcam 

mieszkańców, organizacje, aby w tym programie wystartować. Podkreślę też, że w ostatnich 

tygodniach gościliśmy w naszym mieście ekspertów z Urzędu Marszałkowskiego, którzy 

zarówno dla organizacji pozarządowych jak i wczoraj dla przedsiębiorców przeprowadzili 

prezentacje z możliwości uzyskiwania dofinansowań z funduszy europejskich dla 

Lubelszczyzny z różnych programów w ramach tych funduszy. Za inicjatywę w tym zakresie 

dziękuję Radnej Klaudii Szczygielskiej. A skoro o projektach, to powiem też, że w ostatnich 

tygodniach otrzymaliśmy informację o pozytywnej ocenie formalnej wniosku złożonego przez 

miasto Radzyń Podlaski do szwajcarsko-polskiego programu rozwoju miast. W ramach tego 

programu wnioskujemy o 89 milionów złotych na 9 fiszek projektowych, czyli na 9 działań, 

które chcielibyśmy realizować. Czekamy teraz na ostateczną ocenę merytoryczną naszych 

fiszek projektowych, naszego zgłoszenia Jeśli którekolwiek z fiszek, bo to nie muszą być 

wszystkie, przejdą przez ocenę merytoryczną, będziemy mieli pół roku na doszlifowanie tych 

wniosków, uzyskanie wszystkich pozwoleń na budowę niezbędnych zgód, opracowanie 

dokumentów, mówiąc krótko, przygotowanie formalne do realizacji. Wtedy też nastąpi ostatni 

etap oceny końcowej, która albo nas w tym konkursie utrzyma i dostaniemy pieniądze, albo też 

nie. Będziemy nad tym ciężko pracować. Za wysiłek już teraz włożony wszystkim 

przedstawicielom naszego urzędu, Rady Miasta, osób zewnętrznych bardzo serdecznie 

dziękuję, bo to, że udało nam się to zrobić bez angażowania podmiotów zewnętrznych, którym 

trzeba było płacić honoraria, a zrobiliśmy to tylko siłą Urzędu Miasta, siłą radnych. Tutaj 
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podkreślam zaangażowanie Radnej Klaudii Szczygielskiej i Olgi Król jest dla mnie powodem 

do dumy. Myślę, że nie tylko dla mnie. Trwają prace nad projektami, nad dokumentacją, którą 

chcemy złożyć do Urzędu Marszałkowskiego w ramach naboru Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych i tak na ukończeniu jest dokumentacja związana z modernizacją pierwszej 

części, czy też rewaloryzacją pierwszej części przypałacowego Parku. Jak też daleko 

zaawansowane są prace nad projektem głębokiej termomodernizacji, a w istocie kompleksowej 

modernizacji miejskich przedszkoli nr 1 i nr 3. Te wnioski będą składane, no tutaj nabór na 

PARK miał być do końca marca, jest przedłużony do maja, więc w maju, a o ile się nie mylę, 

ten wniosek na przedszkola będzie składany w drugiej połowie, w pierwszej części drugiej 

połowy roku. Dotarły do Państwa z pewnością informacje, że nasz wniosek do działania 6.3 w 

ramach Funduszy Europejskich dla Lubelszczyzny przeszedł ocenę formalną, jest w ocenie 

merytorycznej. Chodzi tutaj o wniosek na, mówiąc potocznie, autobus elektryczny. A jeśli to 

się wszystko powiedzie, uzyskamy dofinansowanie w kwocie ponad 5 milionów złotych na 

kompleksowe, myślę, wyposażenie naszego zbiorowego transportu. Dziś jeździ jedna linia 

obsługiwana busem napędzanym silnikiem diesla, a jeśli to się powiedzie, będziemy mieli dwa 

autobusy elektryczne, ciche, ekologiczne, przystosowane do potrzeb osób niepełnosprawnych, 

obsługujący dwie linie transportu zbiorowego w naszym mieście, realizowane we współpracy 

z powiatem i z gminą Radzyń Podlaski. Ostatni wniosek, który złożyliśmy, a o którym też 

chciałbym powiedzieć, że czeka na ocenę to działanie 9.5 Funduszy Europejskich dla 

Lubelszczyzny, poprawa ergonomii środowiska pracy dla pracowników jednostek samorządu 

terytorialnego z terenu prawie całego naszego powiatu, bo w gronie tych, którzy złożyli 

wniosek są wszystkie gminy poza gminą Radzyń Podlaski i gminą Czemierniki. Łączna kwota 

tego projektu to półtora miliona złotych, a w ramach tego projektu będzie zakup sprzętu i szereg 

działań wpływających na komfort pracy i na profilaktykę dobrostanów pracy naszych 

pracowników. To tak najkrócej rzecz ujmując. Ostatni weekend i mówię o tym ze szczególną 

dumą, gościliśmy delegację z naszego miasta partnerskiego na Węgrzech, z miasteczka Egyek 

od 20 do 23 marca. Od 20 do 23 marca w naszym mieście przebywali wiceburmistrz Egyek pan 

Kalman Tardi, radny i prowadzący obsługę prawną w mieście Egyek pan Peter Fekete wraz z 

małżonką oraz komendant Straży Pożarnej w mieście Egyek pan Dawid Jakab również z 

małżonką. Przez te dni, w których nasi goście byli w Radzyniu, z dumą pokazywaliśmy im 

miejsca pracy, czyli zakłady pracy. Odwiedziliśmy fabrykę ciastek dr. Gerarda, odwiedziliśmy 

spółdzielczą mleczarnię Spomlek, fabrykę narzędzi chirurgicznych B. Brown, odwiedziliśmy 

zakład zagospodarowania odpadów komunalnych. powiatową komendę Straży Pożarnej w 

Radzeniu Podlaskim, Izbę Pamięci Karola Lipińskiego, poza tym zabytki Pałac Potockich. Nasi 

goście byli urzeczeni finałowym koncertem, w ramach którego wysłuchali piosenek 

śpiewanych przez zespół Przyjazne Nuty, a także zachwyceni byli śpiewem i tańcem zespołu 

Ulaniacy. Na koniec w niedzielę 23 marca odsłoniliśmy wspólnie z naszymi gośćmi tablicę 

kierunkową umiejscowioną na rondzie Błogosławionego księdza Jerzego Popiełuszki. Tablicę 

symboliczną, która pokazuje jak duży dystans nas dzieli, ale też jak blisko jest do naszego 

partnerskiego miasta, bo w istocie do Egyek jest bliżej niż do Gdańska. Warto o tym pamiętać. 

Przepraszam, poprawiła mnie radna Joanna Pieńkowska. do Egyek jest bliżej niż do 

Kołobrzegu. Tak i z pewnością bliżej niż do Legnicy. Bardzo dziękuję. Liczymy na to, że 

odnowienie, odświeżenie tych relacji partnerskich pozwoli na wzmocnienie mieszkańców 

naszego miasta. Wyobrażamy sobie, jak to miało miejsce za dawnych lat. Wymiany młodzieży 

- chcielibyśmy umożliwić wymiany partnerskie również grupom seniorskim. Jako, że nasze 

partnerskie miasto posiada ośrodek wypoczynkowy nad jeziorem Balaton, chcielibyśmy i tam 

umożliwić mieszkańcom naszego miasta wyjazdy. Myślę, że wszystko, że bardzo dużo dobrych 
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pomysłów przed nami. Mamy w naszych partnerach na Węgrzech naprawdę dobry przykład, 

bo będąc tam we wrześniu widzieliśmy mnóstwo rzeczy, które i dla nas tutaj mogą być 

inspiracją. Przedszkola, żłobek pięknie zmodernizowane, spółdzielnie socjalne, duże 

zaangażowania obywatelskie. Dziękuję wszystkim zaangażowanym w organizację tego 

spotkania, bo szereg osób z urzędu miasta, z grona radnych, z podmiotów zewnętrznych, które 

naprawdę wykazały się gościnnością spowodował, że nasi goście czuli się tutaj naprawdę 

świetnie i wyjeżdżali stąd ze wzruszeniem. Flaga naszego partnerskiego miasta zawieszona w 

czwartek 20 marca będzie powiewać przed naszym urzędem dłużej. Mamy trzy maszty, dopóki 

nasze miasto nie ma swojej flagi. Dlaczego to właśnie flaga naszych węgierskich partnerów nie 

miałaby wisieć na maszcie? Ostatnie dwa ogłoszenia, nie przepraszam, ostatnie trzy ogłoszenia. 

Od 24 marca do 11 kwietnia trwa nabór do Młodzieżowej Rady Miasta i teraz z ostrożnością 

nie powiem do pierwszej w historii naszego Miasta Młodzieżowej Rady Miasta, bo dotarły do 

mnie informacje, że parę lat temu takie próby były podejmowane i są osoby pamiętające siebie 

jako młodzieżowych radnych. Spróbujemy odgrzebać te informacje, odgrzebać to jak to 

działało i być może zaczerpnąć z tamtego doświadczenia tak, młodzież, która już teraz aktywnie 

się zgłasza, mogła budować coś na tych podwalinach, które kładli inni młodzieżowi radni. Był 

to bodajże jeden nabór i jedna tylko młodzieżowa rada, ale sprawdzimy jak to z tym było. 

Ostatnie dwie rzeczy, jakie chciałbym Państwu przekazać to że z końcem lutego wyłoniliśmy 

nowego kierownika, a raczej kierowniczkę Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Została 

nią pani Barbara Żurakowska-Furman. No i ostatnia rzecz, ostatnie ogłoszenie. Chciałbym, aby 

sprawdzili Państwo, mówię to zarówno do obecnych na sali, jak i do wszystkich mieszkańców, 

czy możecie otrzymać 53 tys. zł, jeśli ociepliliście dom, wymieniliście okna i piec. Założyliście 

fotowoltaikę, przysługuje wam ulga termomodernizacyjna i tak pani Jolanta Klembowska, 

osoba pracująca w naszym punkcie informacyjnym programu Czyste Powietrze, w 

poniedziałek 31 marca, czyli w najbliższy poniedziałek o godzinie 16 organizuje spotkanie przy 

kawie na temat ulgi termomodernizacyjnej. Odbędzie się ono w restauracji Pałacowa w Pałacu 

Potockich o godzinie 16.00. Tak jak wspomniałem, wezmą w nim udział eksperci z naszego 

radzyńskiego Urzędu Skarbowego. Warto sprawdzić, bo może akurat to Państwo mogą wziąć 

te 53 tysiące. Suma niebagatelna. Nieco tylko więcej niż to, ile wzięła Biblioteka Publiczna na 

projekt teatralny dla młodzieży, ale o tym będzie mówić Pani Dyrektor. Ja za swoją część 

serdecznie dziękuję. Jeżeli są jakieś pytania, chętnie na nie odpowiem.” 

 

Ad 5.  

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł odczytał list otwarty Związku 

Zawodowego Listonoszy Poczty Polskiej, apelujący o ochronę tej instytucji przed 

ograniczeniem jej działalności. Poinformował także o kosztach wynagrodzeń nauczycieli  

w Radzyniu Podlaskim w 2024 roku. Wydatki wyniosły ponad 17 milionów złotych.  

 

Ad 6. 

Sprawozdanie z pracy Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2024 rok. 

  

W zastępstwie Pani dyrektor Ewy Dąbrowskiej, sprawozdanie przedstawiła pani Anna 

Korulczyk. 

Sprawozdanie – w załączeniu do Protokołu.  
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Ad 7. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Druk Nr 88/XVII/2025 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Miasta Radzyń Podlaski do roku 2040 oraz określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Burmistrz Miasta – Jakub Jakubowski 

„Chciałbym przybliżyć potrzebę uchwalenia tej uchwały i przygotowania takiego dokumentu 

jakim jest Strategia Rozwoju Miasta Radzyń Podlaski. Faktem jest, że w ciągu ostatnich pięciu 

lat nasze miasto nie posiadało dokumentu jakim jest Strategia Rozwoju Miasta. Dlaczego tak 

się stało tego nie wiem i nie potrafię państwu wytłumaczyć. Niemniej jest to dokument bardzo 

potrzebny. Jest to dokument o charakterze kluczowym. Odczuliśmy jego brak podczas 

przygotowywania wstępnej oferty do szwajcarsko-polskiego programu wsparcia miast, gdzie 

krystalizując nasze oczekiwania, powinniśmy byli odnosić się do dokumentów strategicznych, 

w tym przede wszystkim do strategii rozwoju. Były tam pytania wprost o to, co z naszej strategii 

rozwoju wynika. Faktem jest, że takiego dokumentu nie posiadaliśmy. Byliśmy trochę 

zakłopotani, odnosiliśmy się do innych dokumentów takich jak strategia rozwoju 

ponadlokalnego powiatu radzyńskiego, którego miasto jest częścią oraz strategia 

zintegrowanych inwestycji terytorialnych. To jakby dokument wynikowy z tej pierwszej 

strategii. No i program gminny, program rewitalizacji. To jest taki też dokument strategiczny, 

który już w czerwcu wspólnie tutaj z państwem przyjmowaliśmy. I pewnie gdybyśmy nie mieli 

tej inicjatywy mogłoby to tak trwać, bo jak widać przez pięć lat można było zarządzać miastem 

bez strategii rozwoju. Natomiast na koniec roku przypada obowiązek, tutaj mogę być 

nieprecyzyjny, przepraszam, posiadania planu ogólnego. To jest wymóg ustawowy, jeśli nie 

będziemy mieli planu ogólnego to powinniśmy mieć inny dokument o charakterze 

strategicznym. W mojej opinii strategię rozwoju, którą właśnie w tej chwili rozpoczynamy 

tworzyć, wypełni te znamiona. Będziemy taki dokument posiadali, chociaż nie będzie to 

najprawdopodobniej z początkiem dwudziestego szóstego roku, a nieco później. 

Harmonogram, który załączamy tutaj, który został przygotowany przez Wydział Rozwoju 

Gospodarczego zakłada maksymalnie 18 miesięcy czasu, w jakim powinniśmy to przygotować, 

skonsultować, zaopiniować, uzyskać opinię wszystkich niezbędnych instytucji i poddać, 

przedstawić państwu do głosowania. Co więcej, jeśli mamy jakieś pytania to ja chętnie na te 

pytania odpowiem.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały Druk Nr 88/XVII/2025 - w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Miasta Radzyń Podlaski do roku 2040 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu 

konsultacji?” 
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Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                          -  0 

    Wstrzymujący się          -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XVII/87/2025. 

 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

 

b) Druk Nr 89/XVII/2025 - w sprawie przyjęcia od Gminy Borki realizacji zadania w 

zakresie udzielania mieszkańcom Gminy Borki schronienia w Schronisku dla osób 

bezdomnych. 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały Druk Nr 89/XVII/2025 - w sprawie przyjęcia od Gminy 

Borki realizacji zadania w zakresie udzielania mieszkańcom Gminy Borki schronienia  

w Schronisku dla osób bezdomnych.?” 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                          -  0 

    Wstrzymujący się          -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XVII/88/2025. 

 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

 

c) Druk Nr 90/XVII/2025 - w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały Druk Nr 90/XVII/2025 - w sprawie powołania Komisji 

Inwentaryzacyjnej.?” 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                          -  0 

    Wstrzymujący się          -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XVII/89/2025. 
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Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

d) Druk Nr 91/XVII/2025 - w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Radny Rady Miasta – Sławomir Zdunek 

„Dziękuję Panie Przewodniczący. Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie 

petycji o wprowadzenie i opracowanie standardów sprawozdawczości. W dniu 30 grudnia 2024 

roku do Urzędu Miasta w Radzyniu Podlaskim wpłynęła petycja dotycząca wprowadzenia  

i opracowania standardów sprawozdawczości. W petycji wnioskodawca postulował ustalenie 

jednolitych standardów i wytycznych dotyczących zawartości oraz formy sprawozdań, a także 

prowadzenia sprawozdań z działalności jednostek organizacyjnych samorządu. Dodatkowo 

petycja zawierała prośbę o publikowanie w Biuletynie Informacji Publicznej BIP regularnych 

rocznych sprawozdań z działalności jednostek organizacyjnych samorządu terytorialnego. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Radzyń Podlaski na posiedzeniu w dniu 19 

marca 2025 roku dokonała analizy przedmiotowej petycji i ustaliła co następuje. Ustawa z dnia 

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym w artykule 28 AA nakłada na burmistrza 

obowiązek corocznego przedstawiania Radzie Miasta raportu o stanie miasta do dnia 31 maja. 

Przepis ten określa w sposób ogólny jakie informacje powinien zabierać raport wskazując, że 

powinien on obejmować podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim,  

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Miasta oraz budżetu 

obywatelskiego. Ponadto ustawa daje Radzie Miasta kompetencje do określania w drodze 

uchwały szczegółowych wymogów dotyczących raportu. Coroczny raport o stanie miasta 

Radzyń Podlaski stanowi podsumowanie działalności Radzyńskiego Samorządu za miniony 

rok. Dokument ten opiera się w dużej mierze na sprawozdaniach działalności jednostek 

organizacyjnych miasta, spółek komunalnych oraz wydziałów Urzędu Miasta. Działania 

opisane w tych sprawozdaniach wpisują się w realizację polityk, programów, strategii oraz 

uchwał Rady Miasta Radzyń Podlaski. Lektura raportu pozwala zatem na zapoznanie się  

z funkcjonowaniem miasta. Ponadto należy podkreślić, że kierownicy poszczególnych 

jednostek organizacyjnych miasta przedstawiają corocznie Radzie Miasta Radzyń i Podlaski 

sprawozdania z działalności swoich jednostek. Dokumenty te są dostępne w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Biorąc powyższe ustalenia pod uwagę. Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji dostrzega znaczenie przejrzystości i sprawozdawczości w funkcjonowaniu samorządu. 

Choć obecne regulacje spełniają określone standardy, zgłaszane postulaty będą brane pod 

uwagę przy ewentualnych przyszłych zmianach w zakresie sprawozdawczości i dostępności 

informacji publicznych. W związku z powyższym w ocenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedmiotowa petycja zasługuje na uwzględnienie. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały Druk Nr 91/XVII/2025 - w sprawie rozpatrzenia petycji.?” 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                          -  0 
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    Wstrzymujący się          -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XVII/90/2025. 

 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

 

Radna Rady Miasta - Anna Matczak 

„Ja mam takie pytanie odnośnie planu ogólnego, bo do końca 2023 roku jest obowiązek 

utworzenia go, 2025 i ma obowiązywać od 2026. Prawdopodobnie będzie to przedłużone o pół 

roku, no ale jednak jest ten obowiązek. Czy Burmistrz ma plan? Kiedy właściwie stworzy taki 

plan ogólny, czy w ogóle? I czy w najbliższej przyszłości?”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Prowadziliśmy na ten temat dyskusję w ramach Wydziału Rozwoju Gospodarczego i teraz 

fakty. W 2022 roku został uchwalony Miejski Plan Zagospodarowania Przestrzennego, który w 

100 procentach pokrywa teren naszego miasta. Czyli nie ma ryzyka, że w momencie, kiedy 

będzie już obowiązek posiadania planu ogólnego, a jednocześnie zabronione zostanie 

wydawanie tzw. WZ, czyli warunków zabudowy na obszary, które nie posiadają zapisów w 

Miejskim Planie Zagospodarowania Przestrzennego, że u nas taki pad by nastąpił, że dla 

niektórych obszarów po prostu nie mielibyśmy możliwości ustalenia, co w danym obszarze jest 

dopuszczalne. U nas takiego ryzyka nie ma. Kolejny argument jaki usłyszałem, żeby się z tym 

wstrzymać jest taki, że istnieje ryzyko, że trzeba będzie zmniejszyć ilość obszarów pod 

zabudowę mieszkaniową, których jest w naszym mieście bardzo dużo, bo blisko albo ponad, 

ale w granicach 70 procent. No i trzeci argument jest taki, że pracujemy nad strategią rozwoju, 

więc będziemy mieli dokument strategiczny. Nie mówię, że nie przystąpimy do pisania planu 

ogólnego, ale zostałem zapewniony wewnętrznie, że dzisiaj w naszym mieście nie ma takiej 

konieczności. Nie jest to coś, co jest dla nas niezbędne na już. Dzięki.”  

 

Radna Rady Miasta - Anna Matczak 

 

„Chciałam dopowiedzieć, bo jest takie ryzyko, jeżeli nie będziemy mieli tego planu, że np. 

będzie inwestor, który będzie chciał zainwestować i zmienić ten plan miejscowy i złoży 

wniosek i może nas zaskarżyć do sądu, że nie wydamy mu takich, znaczy nie przychylimy się 

do tego wniosku jego. Także jest ryzyko i myślę, że trzeba się zastanowić nad tym, żeby powoli 

zbierać się do tworzenia tego planu.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski  

„To ja w takim razie proszę o wsparcie i zestaw argumentów od Naczelnika Wydziału 

Rozwoju Gospodarczego Pana Łukasza Mazurka.”  

 

 

Naczelnik WRG - Łukasz Mazurek 
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„Szanowni Państwo. Plan ogólny jest odpowiednikiem studium. W 2019 roku chwaliliśmy 

studium, w 2022 plan. Faktycznie pokrycie planem zagospodarowania jest w 100%, więc jeżeli 

nie będziemy mieli planu ogólnego, jakby nie ma żadnych następstw, nic nam nie grozi. Jeżeli 

chodzi o różnego rodzaju roszczenia dotyczące tego w jaki sposób nawet i w tym planie z 2022 

roku zagospodarowaliśmy różne przestrzenie. One się pojawiały i dalej będą pojawiały. Do 

planu ogólnego będziemy musieli kiedyś przystąpić. W tym momencie jeszcze jednym z 

argumentów, które jakby powodują to, że dobrze zrobić to odrobinę później jest to, że wszystkie 

gminy, które nie mają pokrycia planem całych przestrzeni wykonują te plany i jest bardzo duży 

deficyt jeśli chodzi o urbanistów i architektów, którzy te plany sporządzają. Roszczenia 

wszelkie mogą się pojawić zawsze, bo przy sporządzaniu planu tego z 2022 roku to był daleko 

idący kompromis pomiędzy różnymi oczekiwaniami różnych osób. Te oczekiwania w dalszym 

ciągu się pojawiają, natomiast miejmy też na uwadze to, że co do danych obszarów różne grupy 

mają różne oczekiwania. Są podmioty i osoby, które widzą na danym terenie zabudowę 

mieszkaniową. Są podmioty, które próbują zapisy planu, który mówi o zabudowie 

mieszkaniowej i usługach wykorzystać na usługi przykładowo uciążliwe. Jeżeli chodzi o plan 

ogólny, mówię taka uchwała będzie musiała być podjęta. Być może nawet w tym roku o 

przystąpieniu do planu ogólnego. Natomiast jeszcze to jest na takim etapie jakby analiz, 

dopasowania do strategii, w tym strategii rozwoju. Natomiast jest to temat nad którym cały czas 

rozmawiamy i dyskutujemy. Natomiast jeszcze do jednej rzeczy chciałem się odnieść. 

Faktycznie mogą się zmienić zgodnie z nową ustawą o zagospodarowaniu przestrzennym różne 

parametry, współczynniki, które będzie trzeba osiągnąć i pewne rzeczy być może będzie trzeba 

drastycznie próbować zmienić, aby nowe wymagania ustawy zostały uwzględnione. Ostatnie 

studium tworzone było około 10 lat. W związku z tym, że studium zostało zrobione bardzo 

dokładnie, sam proces tworzenia planu to już było tylko 3 lata. Tu też musimy się nastawić, że 

to będzie proces wieloletni. Dziękuję.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Ja chciałbym ten wątek, który Pan Naczelnik podjął, dotyczący tegorocznej możliwości 

jeszcze pociągnąć. Chodzi o to i mam świadomość, że na plany ogólne są częściowe 

dofinansowania. Jeżeli okaże się w ciągu roku, że będziemy w stanie uwzględnić ten nasz 

wkład, te pieniądze wygospodarować, to być może w takim okresie, kiedy już tych podmiotów 

na rynku, które będą w stanie nam pomóc, będzie nieco więcej, uruchomimy ten proces. 

Natomiast jeszcze chwilkę się nad tym zastanówmy. Nie ma takiej niecierpliwości, ani czegoś, 

co by nam wskazywało natychmiast działać.”  

 

 

e) Druk Nr 92/XVII/2025 - w sprawie ustanowienia regulaminu i sposobu realizacji 

Budżetu Obywateli Radzynia. 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Ja chciałbym, zanim jeszcze przejdziemy do dyskusji, wnieść do samej treści uchwały, a 

właściwie do załącznika do uchwały autopoprawkę. W regulaminie w paragrafie 2 jest taki 

zapis, że ilekroć w regulaminie jest mowa o 1 budżecie obywatelskim należy przez to rozumieć 

budżet obywateli Radzynia, a chciałbym aby po tym słowie dodać w skrócie BOR, gdyż wiele 
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razy później w regulaminie taki skrót jest używany, więc aby tutaj nie było wątpliwości bardzo 

proszę o dodanie takiego zapisu. Krótkie uzasadnienie nawet do tej nazwy. Budżet Obywatelski 

jako narzędzie partycypacyjne dwu lub trzykrotnie w naszym mieście został uruchomiony i 

robimy to dziś, czyli uruchamiamy go ponownie. z pewnymi obawami, bo aby to narzędzie 

miało sens musi być zrobione dobrze. Musi być naprawdę głęboka chęć usłyszenia tego czego 

potrzebują mieszkańcy z jednej strony, a z drugiej strony musi być głęboka chęć z naszej strony, 

żeby później to co oni nam powiedzą zrealizować. I de facto nie chodzi o to, jak wiele rzeczy 

nam się uda zrobić, tylko jak sprawnie nam ten proces przebiegnie. Ogłoszenia, 

poinformowania jak to wszystko działa, czyli jak w istocie działa wydatkowanie publicznych 

środków, a później realizacja tych przedsięwzięć. Dlatego postanowiłem zaproponować zmianę 

nazwy. Poprzednio to był Budżet Obywatelski Radzynia. Budżet Obywateli będzie pretekstem 

do tego, żeby powiedzieć czym w istocie jest budżet partycypacyjny. Nie jest to pula środków, 

którą można sobie wydać. Jest to pula środków przeznaczona do tego, aby zrealizować 

inicjatywy i tym samym, jak największą ilość mieszkańców, poinformować, wyedukować, 

nauczyć, na czym polega wydatkowanie publicznych środków. Decyzje każdorazowo będą 

okupione projektami, zastanowieniem, analizą tego czy dana inwestycja albo wydatek będzie 

na terenie należącym do miasta i tak dalej i tak dalej. To wszystko jest tutaj pozapisywane i 

narzędzie to w istocie ma służyć temu, żeby i młodsi i dorośli i starsi rozumieli na czym polega 

samorząd i wydatkowanie publicznych środków. A jeśli przy okazji uda się zrobić rzeczy bardzo 

w mieście potrzebne to tym lepiej. Dlatego nie są tu duże środki, a jedynie 30 tysięcy złotych, 

bo w istocie nie chodzi o to, aby tutaj powstały wielkie inwestycje, ale aby uruchomić proces 

edukacyjny i kreatywny mieszkańcom, u mieszkańców. I to tyle z mojej strony. Jeśli są jakieś 

pytania, podyskutujmy o tym. Bardzo się cieszę, że to głosujemy, że to uruchamiamy. Zamysł 

jest taki, aby te 30 tysięcy złotych i środki na ten cel przeznaczone wydać, aby ten budżet 

zrealizować jeszcze w tym roku kalendarzowym i budżetowym 2025. Dziękuję.”  

 

Radna Rady Miasta - Olga Król 

 

„Panie Burmistrzu, tutaj chciałam zapytać właśnie o tę końcówkę, o której pan już wspomniał, 

a propos tego, że chcemy te środki już w tym roku rozdysponować i zagospodarować. Więc 

moje pytanie, czy w związku z opracowaniem już szczegółowego regulaminu, czy ten 

harmonogram procedury budżetu Obywateli Radzynia jest już na ten rok przygotowany  

i dopracowany? Kiedy możemy się spodziewać uruchomienia, zbierania wniosków  

i głosowania?”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Gdyby nie choroba jednego z pracowników byłoby to prawdopodobnie już dużo bardziej 

dopracowane pod kątem narzędzi, bo chcemy skorzystać z systemu, który tak jak dla przykładu 

w Łukowie od lat funkcjonuje i wspiera realizację pracy z tym narzędziem, tak i w Radzyniu 

skorzystamy z usługi firmy zewnętrznej. Harmonogram będzie wyglądał tak, że w miesiącach 

przedwakacyjnych dokonamy procedury promocji, naboru wniosków, weryfikacji i myślę, że 

w drugiej połowie roku będziemy umożliwiać realizację tych inicjatyw. Siłą rzeczy jest to 30 

tysięcy, są tam pewne ograniczenia. Będzie to kilka projektów o niewysokich stawkach  

i kosztach. Nie mogę powiedzieć co będzie realizowane, ale wyobrażam sobie, że to będzie 

doposażenie małej architektury, zadbanie o jakieś przestrzenie wspólne dla mieszkańców, być 

może jakieś inicjatywy społeczne, kulturalne realizowane przez różne grupy naszych 
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mieszkańców. Jestem przekonany, że tak niskie kwoty i tego typu projekty nie będą trudne do 

zrealizowania jeszcze w tym roku, w drugiej jego połowie. Nie jestem w stanie podać 

precyzyjnych tygodni i miesięcy, ale na spotkaniu z panią naczelnik Małgorzatą Kowalczyk 

rysowaliśmy sobie wspólnie takie koło budżetu obywatelskiego, od uchwalenia uchwały przez 

ogłoszenie, promocję aż do ewaluacji zamykamy się na przestrzeni 12 miesięcy. Więc ta 

ewaluacja byłaby w pierwszych miesiącach 2026 roku, tuż przed ogłoszeniem kolejnej edycji 

budżetu obywatelskiego, obywateli Radzynia, no chyba, że na przestrzeni tych najbliższych 

miesięcy zdecydujemy, że ta kwota będzie wyższa. A jednocześnie, że dopuścimy większe 

przedsięwzięcia, większe inicjatywy i inwestycje. Wtedy trzeba będzie szybciej wystartować 

 z budżetem. Być może zrobić te edycje na rok 2026 i jeszcze z końcówką 2025 roku. I do 

budżetu na 2026 wpisać większe rzeczy jako inwestycje. Ale to już zostawiam do dyskusji w 

drugiej części roku. Póki co niech to będzie taka edycja startowa w nowej odsłonie budżetu 

obywateli Radzynia. Budżetu, no nie w całości, tylko w tym wyimku budżetu naszych 

mieszkańców, o którym to oni zdecydują, bo cały budżet jest budżetem naszych mieszkańców. 

Ten wyimek to będzie wyimek przeznaczony do zdecydowania o tym, czego potrzebują  

w swoich najbliższych otoczeniach i sąsiedztwach.”  

 

 

Radna - Iwona Niebrzegowska – Kuchnia 

 

„Chciałam się dopytać o tą informację tereny należące do Urzędu Miasta, czyli mam rozumieć, 

że żadna inwestycja, znaczy żadna inwestycja związana z budżetem obywateli nie może zostać 

zrealizowana na terenach innych niż, znaczy nie należących do Urzędu Miasta. Czyli jeżeli np. 

teren będzie w posiadaniu Radzyńskiej Spółdzielni Mieszkaniowej i Radzyńska Spółdzielnia 

Mieszkaniowa potencjalnie zgodziłaby się udostępnić teren. Czy nie ma takiej możliwości, bo 

wszystko na to wskazuje, że tylko i wyłącznie terenu Urzędu Miasta.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„To, że miasto może inwestować tylko na swoim majątku, na terenie należącym do siebie, to 

wynika wprost z ustawy o samorządzie gminnym. Mowa jest tutaj głównie o tym, że jeżeli 

chcemy wybudować jakąś placówkę typu dom kultury, typu stadion, szkoła, powinniśmy to 

robić na własnym gruncie. Natomiast nieraz zdarza się, że podpisujemy porozumienie z innym 

podmiotem, a nawet zdarzały się sytuacje, może nie w naszym samorządzie, ale w 

samorządach, o których mam wiedzę, gdzie na gruntach prywatnych po podpisaniu stosownych 

porozumień stawiano na przykład latarnie, bo nie było innej możliwości. Wszystko jest 

możliwe, co do zasady wszystkie te inicjatywy powinny być realizowane na naszym majątku, 

na naszym gruncie, w naszych obiektach. Natomiast jeżeli będzie taka potrzeba i powstanie 

tutaj inicjatywa trudno mi powiedzieć czego. Jakaś inicjatywa społeczna, która mogłaby być 

realizowana na terenie należącym do spółdzielni, to nie będzie takiego problemu. Ograniczenie 

to dotyczy głównie inwestycji, które są na stałe przypisane do jakiegoś miejsca i powinno być 

co do istoty, co do zasady miejsce należące do nas. Wszystko to, o czym mówimy, będzie 

rozstrzygać komisja oceniająca wnioski. I ta komisja będzie te kryteria walidować, sprawdzać, 

czy one są spełnione, czy też nie. Jeśli nie, będą wnioskodawcy wzywani do wyjaśnień, 

uzupełnień. Nie chodzi tutaj o to, żeby komuś coś utrudnić, ale żeby wyjaśnić właśnie w takiej 
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rozmowie, na czym polega wydatkowanie tych naszych publicznych pieniędzy. Nie wiem, czy 

odpowiedziałem, ale dziękuję.” 

 

Radny Rady Miasta - Piotr Ostrowski 

 

„Czytając regulamin jest wspomniane, że projekty mogą składać osoby, które ukończyły 11 rok 

życia. Natomiast nie mogę znaleźć informacji, kto może głosować nad danymi projektami, gdyż 

w rozdziale piątym głosowanie mieszkańców na projekty w punkcie drugim jest prawo udziału 

w głosowaniu mają mieszkańcy miasta.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Proszę w tym momencie o wsparcie Pani Naczelnik Małgorzaty Kowalczyk.”  

 

Naczelnik WEKS - Małgorzata Kowalczyk 

 

„Wszyscy mieszkańcy miasta mają prawo głosu. Nie można tutaj żadnych ograniczeń 

wiekowych stosować. Konsultowałam się z naszym wydziałem, Wydziałem Nadzoru w 

Urzędzie Wojewódzkim i dostałam taką informację, że to jest nasze ryzyko, jeżeli 

wprowadzimy ograniczenie wiekowe i taka uchwała może zostać uchylona. Może, nie musi, 

dlatego nie zastosowaliśmy tutaj ograniczenia wiekowego, tylko postąpiliśmy podobnie, albo 

Kraśnik, albo Krasnystaw, nie pamiętam jakaś jest ostatnia uchwała opublikowana na urzędzie 

wojewódzkim, na dzienniku urzędowym województwa lubelskiego, gdzie nie ma tego 

ograniczenia wiekowego, więc po prostu mieszkaniec. Jeżeli jest niepełnoletni, to też nawet nie 

trzeba było tutaj zgody rodzica.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Rzeczywiście może budzić wątpliwości, ale znowu wracając do istoty chodzi o to, aby jak 

najwięcej osób się w to zaangażowało, aby jak najwięcej osób zrozumiało czego od nich 

potrzebujemy, czemu to służy i tak dalej. I te ograniczenia. Podobnie mieliśmy kłopot przy 

Młodzieżowej Radzie Miasta. I tam też, nie mylę się, jedenasty rok życia. To był taki pułap, w 

którym naszym zdaniem dziecko jest już świadome tych spraw obywatelskich. To jest szósta 

klasa podstawówki. Gdzieś ta okolica. Gdzie już ta świadomość jest na takim poziomie, że 

dziecko może się zaangażować, pewne rzeczy zrozumieć, na swój sposób wytłumaczyć, 

opowiedzieć, uczyć się. Czyli dajemy mu pewne wartości, z których może skorzystać. Tutaj 

składając wniosek również potrzebujemy pewnej dojrzałości i świadomości, ale już 

wypowiedzieć się, jeśli będzie to pokazane w sposób prosty, a wrócę teraz wspomnieniami do 

budżetu obywatelskiego z Nowego Jorku, ze Stanów Zjednoczonych, gdzie widziałem jak to 

jest bardzo fajnie piktogramami opowiedziane, tam głównie po to, żeby głosować mogli nie 

angielskojęzyczni mieszkańcy. Jeśli zrobimy to w prosty sposób, proste opisy, ilustracje, to 

dlaczego młodzi mieszkańcy mający 9 lat nie mogliby się wypowiedzieć, że chcą ławkę właśnie 

tu, albo piaskownicę właśnie tam. Ograniczeniem, może nie ograniczeniem, zabezpieczeniem 

przed nieuprawnionym głosowaniem będzie system. System, do którego nie będzie trzeba 

podawać numerów PESEL, żadnych danych osobowych wrażliwych, ale gdzie trzeba będzie 

potwierdzić w jakiej dzielnicy się mieszka i przy jakiej ulicy i trzeba będzie podać numer 

telefonu, na który będzie się uzyskiwać potwierdzającego udział w głosowaniu SMS-a i kod  
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z tego SMS-a trzeba będzie wpisać do systemu. Na jeden numer telefonu będzie mógł 

zagłosować rodzic i syn, albo dziadek i wnuczek. I tego typu ułatwienia mają nam dać szansę 

zaangażowania jak największej ilości mieszkańców w ten proces tłumaczenia, jak to jest z tymi 

publicznymi pieniędzmi. O to w istocie chodzi. Będę to powtarzał jak mantrę. Więc zobaczymy 

jak to wyjdzie. Zobaczymy jak to wyjdzie. Myślę, że dobrze.”  

 

Radna Rady Miasta - Natalia Granoszewska 

„Mam pytanie dotyczące możliwości weryfikacji kto jest mieszkańcem miasta, a kto nie?” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Nie pamiętam dokładnie jak to było w końcu w ustaleniach, bo tam było po prostu multum 

propozycji Pani Naczelnik. Czy Pani pamięta dokładnie w jaki sposób to będziemy 

weryfikować?”  

 

Naczelnik WEKS - Małgorzata Kowalczyk 

 

„Z tego co pamiętam to chyba, no tutaj jest zasada takiego zaufania, że muszę oświadczyć, 

zaklikać, że oświadczam, że jestem mieszkańcem Radzynia. Mamy ten numer telefonu, na 

który tak jak Pan Burmistrz powiedział, że tylko jak gdyby dwa głosy można oddać. No i tyle. 

To tak jak też w jakichś innych sprawach, że oświadczamy pod odpowiedzialnością, że jesteśmy 

mieszkańcami. I też nie pamiętam, czy wtedy Pani nam nie pokazywała, że zaklikiwały się 

ulice, na której mieszkańcem jesteśmy.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Już pamiętam teraz elementy tej dyskusji. Były pomysły, żeby do tego systemu przekazać, 

wgrać, udostępnić, to jest kluczowe słowo, bazę naszych wyborców. Ale to jest zły pomysł, bo 

przekazujemy, przekazywalibyśmy po takiej decyzji bazę danych, naprawdę poważną bazę 

danych, jakiemuś podmiotowi zewnętrznemu i w sumie mało mnie interesuje czy oni zrobili 

już x budżetu obywatelskich, po prostu nikt nas nie upoważnił i ja takiego upoważniania nie 

chcę, nie chcę tych danych przekazywać nigdzie na zewnątrz. To są dane, które nie powinny 

być wykorzystywane w tym celu. W związku z tym musimy odwrócić myślenie. Dotychczas 

nie znam takiej edycji budżetu obywatelskiego, czy też obywateli w żadnym mieście, który 

wygenerowałby jakieś dramatycznie wysokie zainteresowanie i udział w głosowaniu na 

poziomie 30%. To jest zwykle 5, 7, 10. Dwucyfrowe zaangażowanie, frekwencja w głosowaniu 

jest naprawdę jak samorząd się bardzo, ale to bardzo stara. Więc zależało nam tylko, żeby nikt 

nie był w stanie głosować po wielokroć. Po to te numery telefonów, żeby nie było takiego 

sztucznego pompowania tych głosów. A jeżeli komuś będzie bardzo zależało i poza 

mieszkańcami samego miasta, za piaskownicą, zagłosują też mieszkańcy gminy, no to stracimy 

i będzie piaskownica zdecydowana przez mieszkańców gminy. Rozumiecie, ja trochę to do 

żartu sprowadzam, ale to jest mechanizm edukacyjny bardziej niż wydawanie jakichś 

potężnych, poważnych pieniędzy i realizowanie wielkich inwestycji. Będziemy o tym głośno 

mówić, czego oczekujemy i tam będzie oczywiście oświadczenie pod odpowiedzialnością 

karną, że osoba, która się podpisuje imieniem, nazwiskiem, mieszka przy tej ulicy i dysponuje 

tym numerem telefonu. Jeżeli będziemy mieli wątpliwość, że ktoś fałszuje nam te dane, to ta 
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odpowiedzialność karna coś znaczy. Gdybyśmy mieli wątpliwość, że tych głosów jest za dużo, 

że ktoś nam próbuje te głosowania przekręcać, taki zapis też jest, możemy unieważnić te 

głosowania, a osoby, które podają fałszywe dane i próbują doprowadzić do niewłaściwego 

rozstrzygnięcia będą pociągane do odpowiedzialności karnej. Ale wolałbym jakby nie mówić 

o tym i nie myśleć. To są narzędzia, które są tutaj zapisane, których myślę, że nie będziemy 

używać, których użytkownicy muszą mieć jednakową świadomość.”  

 

Radna Rady Miasta - Olga Król 

 

„Ja jeszcze chciałam tylko na sekundkę wrócić do tego sformułowania wszyscy mieszkańcy 

miasta, bo sprawdziłam przykładowo głosowania w budżecie obywatelskim w Warszawie. 

Informacja jest o tym, że przy głosowaniu mieszkańców miasta poniżej 13 roku życia musi być 

oświadczenie rodzica na zgodę, na taki jakby wrażający udział w głosowaniu. I taka delikatna 

sugestia, że być może warto byłoby, gdyby jednak rodzic oświadczał tę zgodę na udział w 

głosowaniu. Ponieważ łatwo przychodzi mi wyobrazić sobie taką sytuację, gdzie na przykład 

ktoś znając imię i nazwisko mojego dziecka jako adres zamieszkania używa swojego numeru 

telefonu, żeby wykonać drugi głos po prostu na przypadkowego mieszkańca. Ja sobie zdaję 

sprawę, że tutaj mówimy o jakichś małych kwotach, małych inwestycjach, natomiast samo 

sformułowanie bez takiego określenia tej granicy wieku i oświadczenia zgody rodzica 

wprowadza we mnie dyskomfort. Więc taka mała sugestia, jakby można było się jeszcze nad 

tym pochylić i to zweryfikować.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 

„Dziękuję. Z tym, że to już w systemie będzie później. Czy, proponuje Pani Radna zmianę 

zapisu regulaminowego? Czy później w systemie taka walidacja, że rodzic oświadcza, że 

wyraża zgodę na głosowanie swojego dziecka?”  

 

Radna Rady Miasta - Olga Król 

 

„Znaczy wydaje mi się, że jeżeli systemowo będzie wprowadzona walidacja tego oświadczenia 

rodzica, to taki zapis powinien się również znaleźć w regulaminie.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Nie widzę przeszkód. Wskażmy w takim razie miejsce i propozycję zapisu przegłosujmy.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

 

„Przegłosujmy zmianę. W którym miejscu Pani radna Pani proponuje. Rozdział piąty punkt 

drugi prawo do udziału w głosowaniu mają mieszkańcy miasta i tutaj dopisałam sformułowanie 

wszyscy, czyli prawo do udziału w głosowaniu mają mieszkańcy miasta od trzynastego roku 

życia, a poniżej trzynastego roku życia wymagane jest oświadczenie zgody rodzice.  

Ogłaszam 5 minut przerwy w celu przygotowania tej zmiany.” 

 

Nastąpiła przerwa  od godz.17:23 do 17:35. 



18 
 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Wznawiam obrady, wznawiam sesję Rady Miasta. Po dyskusji stwierdzam, że no tutaj radna, 

a w zasadzie mogę przekaże głos pani radnej. Proszę powiedzieć.”  

 

Radna Rady Miasta - Olga Król 

„Po dyskusji w gronie Radnych wraz z Panem Burmistrzem i obecnymi tutaj pracownikami 

urzędu pozostawiamy regulamin i karty do głosowania w obecnej formie.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Oczywiście zwracając uwagę na to, żeby tam przyjrzeć się temu, ale w tym momencie 

przechodzimy.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Powiem tak, będziemy bacznie w tej pierwszej edycji przyglądać się procesowi i jeśli będzie 

to konieczne, to niezwłocznie dokonamy takich zmian, żeby cały ten proces przebiegał 

sprawnie i bezpiecznie.” 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały Druk Nr 92/XVII/2025 - w sprawie ustanowienia 

regulaminu i sposobu realizacji Budżetu Obywateli Radzynia.?” 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                          -  0 

    Wstrzymujący się          -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie 15 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XVII/91/2025. 

 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

 

Ad 8. 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamykam XVII Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

Podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady XVII Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

 

   Obrady zakończyły się o godz. 17.40. 
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   Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Protokolant:                                                              PRZEWODNICZĄCY  RADY 
Inspektor WOP  

  

            Monika Leszak                                                               Mariusz Szczygieł 

 

 

 

 

 

Protokół został sporządzony na podstawie nagrania znajdującego się na stronie:  

https://radzynpodlaski.esesja.pl/transmisja/66401/17asesjaaradyamiastaakadencjia2024-

2029a-a27032025.htm 


